
 

  

Samrådsspørgsmål F 

”Hvordan er diskussionen om sikring af de aftalte bevillinger til ældreområdet efter ophævelse af 

særlige puljer faldet ud? Herunder bedes oplyst, om der i den anledning er indgået særlige aftaler 

eller indgået forståelser med partier uden for regeringen.” 

 

• Jeg har kun indgået en aftale med KL. 
 
• Det er jo netop et bærende princip for kommunestyret, at de 

økonomiske rammer for kommunerne fastlægges gennem frivil-
lige aftaler mellem regeringen og de kommunale organisationer. 

 
• Puljen på ældreområdet er ikke ophævet. Det indgår i aftalen, at 

regeringen vil søge tilslutning til, at den anvendes til et perma-
nent løft på området med henblik på, at midlerne kan indgå i 
kommunernes plan- og budgetlægning.  

 
• Der er samtidig enighed med KL om, at der skal opstilles forslag 

til kriterier for udmøntningen af midlerne, og at der skal nedsæt-
tes en fælles arbejdsgruppe herom.  

 
• Arbejdsgruppen skal fremlægge forslag til, hvordan der kan føl-

ges op på anvendelsen af midlerne samt opstille forslag til kvali-
tetsmål og dokumentation, således at der skabes større gennem-
sigtighed om indsatsen på ældreområdet.  

 
• Forudsætningen for, at puljen kan udmøntes som aftalt, er altså, 

at der er enighed om kriterierne for anvendelsen af midlerne. Der 
skal være sikkerhed for, at pengene går til reelle forbedringer af 
indsatsen for ældre, og at forbedringerne dokumenteres. 

 
• Det skal vi drøfte i efteråret – med KL og efterfølgende i finans-

lovsforhandlingerne. 
 

 

Finansudvalget 
Aktstk. 189 - Svar på § 7 Spørgsmål 96
Offentligt            


